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Primestni promet
v Ljubljani

»Temeljna skupnost za železniški in
luški promet prometnega središča Ljub-
ljane«, kamor delegira tudi naša občina
svojega delegata, je nedavno, v okviru
prizadevanja za ekonomično uskladitev
železniškega prometa s cestnim, obrav-
navala problematiko primestnega pro-
meta v Ljubljani. Primestni promet tvo-
rijo vsa vozila, ki prevažajo potnike,
predvsem delavce iz okolice mesta na
delo in nazaj na domove. Pri usklajeva-

nju primestnega prometa je torej potreb-
no upoštevati vsa transportna sredstva,
ki jih občani uporabljajo, to je vlake,
avtobuse in osebne avtomobile.

Sedanje stanje je naslednje:

- Vlaki v sedanjem primestnem prome-
tu niso pogosti in tudi njihova zasedenost
ni zadovoljiva. So najhitrejše prevozno
sredst\c do središča mesta, ker niso
odvisni od cestnih zastojev.

- Avtobusi so pogostejši, a pogostoma
prenatrpani, v primerjavi z vlaki potre-
bujejo dalj časa do mestnega središča.
- Osebni avtomobili, s katerimi se pot-
nik pripelje prav do cilja, so najmanj
zasedeni. Prevoz z njimi je najdražji in so
v prometu največji onesnaževalci zraka.

Obravnavali smo osnovno vprašanje,
kako železniški promet kar najbolje
vključiti v primestni promet, da bi kar
najbolje rešili problem občanov, ki se
vozijo na delo v mesto ali v okolico me-
sta. Predvideno je večje število lokalnih
vlakov v času prometnih konic, pa po-
novna uvedba potniškega prometa na
kočevski progi. Načrtuje se izgradnja po-
stajališč za lokalne in delavske vlake.
Nova postajališča bi bila npr. ob novem
podvozu Evjavčeve ceste ter na Viču v
bližini gimnazije. Nadaljnja nova posta-
jališča za vlake se načrtujejo na podlagi
prometne študije in znanih potreb obča-
nov. Zato pričakujemo, da bodo zainte-
resirane krajevne skupnosti poslale iz-
polnjeni vprašalnik, da bi zajeli in upo-
števali čimveč konkretnih potreb obča-
nov in s tem kar najbolje pripravili pro-
metno študijo primestnega prometa za
področje občine Ljubljana Vič-Rudnik.
Gre za konkretne in argumentirane
predloge.

Upoštevati je treba, da tu ne gre za
alternativo ali avtobusni ali železniški
promet, temveč za smiselno, to je ekono-
mično povezavo obojega. V kolikor se
poveča število železniških postajališč v
okolici mesta, bi se lahko uvedle nove
avtobusne proge, ki bi povezovale ta po-
stajališča s kraji in naselji, ki avtobusnih
zvez še nimajo, ali pa obstoječa ni zado-
voljiva. Promet bi potekal nekako slede-
če: od naselja do železniškega postajali-
šča z avtobusom, dalje z vlakom do sre-
dišča mesta ali poljubnega izstopnega
postajališča ter nato po želji prestop na

avtobus mestnega prometa. Dan je bil
predlog, da bi za vse proge, tako avtobu-
sne in železniške, veljala ena mesečna
vozovnica za vsa prevozna sredstva. S
tem potnik na enem potovanju ne bi
plačeval vožnje dvakrat ali trikrat, tem-
več le enkrat.

Razumljivo je, da železniški prevoz v
primestnem prometu ne bo mogel v vseh
primerih zamenjati vseh avtobusnih
prog, ki vodijo do središča mesta, obeta-
mo pa si lahko hitrejši in ekonomičen
prevoz do delovnega mesta za marsikate-
rega občana. Sicer pa zamisel o taki ure-
ditvi primestnega prometa z vključitvijo
železniškega prometa ni nova, vendar pa
je v zadnjem času vedno bolj aktualna.
Če govori.Tio sedaj o prenatrpanosti cest
v času prornetnih konic, o prometnem
infarktu, o kulturnem in čimkrajšem pre-
vozu na delo ter o onesnaževanju zraka,
je sedaj še čas da nekaj ukrenemo ter
vključimo na primeren način možnosti,
ki nam jih nudi železniški promet v pri-
mestnem prometu z uvedbo novih prog,
z izgradnjo novih postajališč ter z uvedbo
novih vlakov na teh progah. Da pa bi
zastavljeno nalogo kar najbolje rešili, pa
je potrebno sodelovartje občanov preko
svojih krajevnih skupnosti, ki bi predlo-
ge primestnega prometa zbrale ter argu-
mentirale. Vsi taki predlogi bodo upošte-
vani pri izdelavi načrta za ureditev pri-
mestnega prometa, realizacijo teh načr-
tov pa lahko pričakujemo že čez nekaj
let, saj naraščanje cestnega prometa in s
tem prenatrpanost cest, izvedbo načrtov
za ureditev prometa še kako narekuje.
Ne gre več za vprašanje, ali investirati in
urediti primestni promet, temveč kako
ga najbolje urediti!
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